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Punkter til drøftelse 

 

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendes 
 

Dato 

2. Godkendelse af referat 
Referat af mødet den 19. september 2018 er godkendt i skriftlig høring. 
 

 

3. Meddelelser 
Mundtlige meddelelser 
a) Studienævnsformanden 

 
b) De studerende 

AB foreslår en præsentationsrunde, da der er mange nye deltagere i 
studienævnet. 
 
Deltagerne præsenterer sig bordet rundt. 

Sagsnr. 
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c) Studieledere 

- SWE fortæller, at Cand.merc.int. muligvis rammes af den 
planlagte nedskæring på internationale uddannelse, men at der 
ikke er truffet nogen endelig afgørelse endnu. BSB tilføjer, at 
turismeuddannelserne måske også rammes. 

 
- BSB informerer om, at det censorkorps, hun er medlem af, har 

modtaget en henvendelse vedrørende en klage over en mundtlig 
eksamen. I forbindelse med klagen ønsker den studerende 
indsigt i censors og eksaminators noter. Den studerende har ret 
til at se noterne, og BSB opfordrer medlemmerne til at være 
opmærksom på dette. 

 
MG fortæller at alle eksaminatorer og censorer på forhånd 
informeres om, at de studerende har ret til indsigt i noterne, og 
EBS kommenterer, at hun til trods herfor af og til oplever 
censorer, der slet ikke tager noter. 
 
SWE konkluderer, at studielederne ikke kan gøre andet end at 
give underviserne besked. Fakultetet står for at informere 
censorerne. 

 
d) Andre 

LDS informerer om, at der er kommet nye frister for indmeldelse af 
studieordningsændringer til nye studieordninger. Fristen er den 1. 
marts. 
 

Konklusion: studienævnet tager de mundtlige meddelelser til 
efterretning. 

 
 
Skriftlige meddelelser 
a) Meddelelser vedrørende høringer  

- Studentersag vedr. tilladelse til at følge fag og prøver på KA 
inden afsluttet BA er godkendt i skriftlig høring. 
 

Kommentar: normalt skal tilladelse til at følge kandidatfag, hvis man 
kun mangler 5ECTS på sin bacheloruddannelse, ikke behandles i 
studienævnet, men da der i dette tilfælde var tale om et 
førsteårsfag, var en studienævnsafgørelse påkrævet. 

 
b) Meddelelser vedrørende SNDETs bevilling 

- Ansøgninger om midler er godkendt i skriftlig høring den 12. 
oktober  

- Ansøgninger om midler er godkendt i skriftlig høring den 23. 
oktober 
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Kommentar: Efter sidste studienævnsmøde lavede LDS en 
gennemgang af budgettet. Gennemgangen viste, at der stadig er et 
restbeløb, som kan bruges til bevillinger. 

 
c) Meddelelser vedrørende ansøgninger 

- Nyt Flowdiagram vedr. behandling af studenteransøgninger 
Kommentar: Det nye flowdiagram betyder ikke ændringer i praksis, 
men diagrammet er blevet mere overskueligt. 

 
d) Øvrige meddelelser 

- Indstilling af Toke Riis Ebbesen som studieleder for Designledelse 
og Designstudier samt medlem af studienævnet er godkendt af 
dekanen 

Kommentar: SWE byder TRE velkommen 
 

- Indstilling af Sara Kock Madsen og Wienke Römer som 
studenterrepræsentanter i studienævnet er godkendt af 
dekanen 

Kommentar: SWE byder SKM velkommen. WR kunne desværre ikke 
deltage i dette møde men vil være med ved de to kommende 
møder. 
 

Konklusion: studienævnet tager de skriftlige meddelelser til efterretning. 
 

 
4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Fortroligt punkt 
 

 

5. Andre sager til behandling 
5.1 Valg af næstformand 

Konklusion: AB udpeges som ny næstformand. LDS sørger for at sende 
studienævnets afgørelse til godkendelse hos dekanen. 

 

Uddannelsesrådet 

6. Sager til behandling studieordninger 
6.1 CMI: Komparative økonomiske systemer – tilføjelse af mulighed for at 

skrive eksamensopgave i 3-mandsgruppe 
Kommentar: Muligheden for at skrive i 3-mandsgruppe (herunder 
sideantal) er blevet tilføjet til fagbeskrivelsen. På nuværende tidspunkt 
står der dog fortsat, at max 2 studerende kan bidrage til opgaven. Dette 
skal ændres til max 3 studerende. 
Konklusion: LDS sørger for at rette fagbeskrivelsen til. Med denne 
tilføjelse godkendes ændringen. 
 

T  65502980 

7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 
7.1 Studienævnet skal påse, at ny studieordninger og 

studieordningsændringer følger vademecum 
Kommentarer: SWE nævner, at fakultetet i øjeblikket gennemfører 
kvalitetstjek i forbindelse med fagindtastning i ODIN. Han fortæller 
desuden, at der har været en del arbejde med at få inkorporere SAMF-
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fag i studieordningerne for BA int. og Cand.merc., så de overholder hum-
struktur, men at det nu ser ud som om, det er lykkedes. 
 
NPS fortæller, at det på et evalueringsmøde med eksterne eksperter 
vedr. Designuddannelserne blev påtalt, at der for flere fagbeskrivelser 
manglede information om et eller flere af punkterne viden, færdigheder 
og kompetencer. Det så umiddelbart ud som om, der primært var tale om 
samfundsvidenskabelige fag. 
 
EBS undrer sig over, at der skulle mangle information vedr. disse punkter 
for de samfundsvidenskabelige discipliner, da der netop har været 
særligt fokus på dette i forbindelse med indtastning i af fagbeskrivelserne 
i ODIN. NPS nævner, at en forklaring kan være, at mødedeltagerne kun 
har haft adgang til en gammel PDF-version. 
 
TRE kan se i studieordningen, at der også mangler 
kompetencebeskrivelser på flere af de humanistiske fag på 
Designuddannelserne. Han nævner Mode og medier samt Design- og 
medieringsanalyse som eksempler. 
 
Studienævnet konstaterer at fakultetet allerede er opmærksom på 
problematikken, da prodekanen var med til mødet med de eksterne 
eksperter. Studienævnet foretager derfor ikke yderligere i sagen. 
 
BSB fortæller, at der er rod i systemet i forhold til turismefagene, som på 
nuværende tidspunkt alle har fået HUM-koder. Det vil sige, at alle fag ser 
ud som om, de er humanistiske fag, selvom halvdelen af fagene faktisk er 
samfundsvidenskabelige. Hun påpeger desuden, at der generelt opleves 
usikkerhed i forhold til, hvem der er ansvarlig for hvilke fag. Hvem har 
f.eks. fagansvaret for Forbrugeradfærd på DKØ? Det er et SAMF-fag, og i 
ODIN står det også registreret under det Erhvervsøkonomiske 
studienævn, men det er stadig et obligatorisk fag på DKØ og kun et 
valgfag på de samfundsvidenskabelige uddannelser. 
Dette skaber også forvirring i forhold til flowmodellen for behandling af 
studenteransøgninger. SWE påpeger, at det er problematisk, at der i 
modellen under obligatoriske fag kun står, at det er ”det studienævn, der 
har faget i deres studieordning”, der skal behandle ansøgningen (faget 
kan godt fremgå i flere studieordninger). 

 
Konklusion: SWE undersøger fagenes tilhørsforhold i forhold til 
studienævn, så det bliver klart, hvem der har disciplinansvaret for de 
samfundsvidenskabelige fag. 
 

7.2 Studienævnet bedes lægge en plan for de studerendes kontakt til 
forskere 
Kommentarer: SWE konstaterer, at det er beskrevet i studieordningerne, 
hvordan de studerendes kontakt til forskere er planlagt, og hvordan de 
forskellige fag kan være med til at facilitere de studerendes adgang til 
forskning. 
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Punktet giver ikke anledning til yderligere kommentarer fra 
studienævnets medlemmer. 
 
Konklusion: der fortsættes med hidtidig praksis som beskrevet i 
studieordningerne.  
 

7.3 Studienævnet bedes behandle Censorrapporter for censur rekvireret i 
Censorkorpset for De Erhvervsøkonomiske Universitetsuddannelserne i 
perioden 01.05.18 – 31.07.18 
Kommentarer: SWE konstaterer, at de fleste censorer ikke har nogen 
anmærkninger, men at der har været et enkelt problem i forbindelse 
med specialeforsvar på Cand.merc.int., hvor en censor undrer sig over, at 
de studerende brugte 20 min til indledende præsentation af deres 
resultater. I studieordningen står der, at de studerende kun har 10-15 
min til indledende præsentation. Censor har valgt ikke at lade det tælle 
med i bedømmelsen af de studerendes præstation, da det så ud til at 
være et generelt problem, som kunne tyde på fejlinformation af de 
studerende. 
 
HHH fortæller, at studieservice ofte henviser de studerende til et 
informationsdokument på SDUs hjemmeside, og at dette dokument 
måske ikke er opdateret. MG finder dokumentet og bekræfter, at der 
står, at de studerendes oplæg må vare op til 20 min. Studienævnet 
konstaterer, at dokumentet generelt trænger til en opdatering, da det 
også indeholder andre fejl. 
 
Konklusion: LDS sørger for at få opdateret dokumentet, så det 
overholder de nyeste eksamensbestemmelser. Hun sender desuden 
studienævnets kommentarer til Kvalitet, Legalitet og Udvikling SAMF. 

 
7.4 Studienævnet bedes påse at: 

- uddannelsernes kompetenceprofiler bliver drøftet i aftagerpanelet 
- studienævnet forholder sig til samarbejdet/strategi og mål ift. 

aftagerpanelet og at studienævnet drøfter tilbagemeldinger fra 
panelet 

 
Kommentarer:  NPS meddeler, at man på Designuddannelserne har 
et velfungerende aftagerpanel. 
 
SWE fortæller, at der endnu ikke er etableret et aftagerpanel for BA 
int og Cand.merc.int, men at han i den kommende uge skal mødes 
med folk fra erhvervslivet med henblik på at etablere et panel. Han 
er desuden i kontakt med bland andre Anna-Marie Dyhr Ulrich fra 
SAMF i Sønderborg, som har lovet at sende ham en liste med flere 
mulige medlemmer. 
 
BSB erklærer, at hun er i fuld gang med etablering af et aftagerpanel 
for Turismeuddannelserne, og at det første opstartsmøde i panelet 
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blev afholdt fredag den 2. november 2018. EBS spørger, hvilke 
aftagere, der er med i det nye aftagerpanel for Turismestudierne, og 
BSB fortæller, at panelet – udover businessfolk – også består af 
nogle af uddannelsens første dimittender samt en repræsentant fra 
Erhvervsakademiet Lillebælt, hvorfra man optager mange 
professionsbachelorer. Hun har således valgt ikke kun at inddrage 
aftagere men også ”leverandører”. 
 
Konklusion: studielederne fortsætter det pågående arbejde med 
aftagerpanelerne. 

 
7.5  Studienævnet drøfter rekrutteringsaktiviteter herunder åbent hus, 

messer og markedsføring 
Kommentarer: SWE oplyser, at der er igangsat markedsføringsaktiviteter, 
for at rekruttere studerende specielt til den tyske sproglinje på BA int. 
 
I efteråret har der været 6 studerende i studiepraktik i Sønderborg. De 
studerende var meget interesserede i studierne, og en evaluering har 
vist, at 90-100% af disse studerende overvejer at søge ind på BA int.’en. 
En af de 6 studerende nævner desuden, at flere af hendes 
klassekammerater kunne have interesse i Flensborgstudierne. 

 
NPS fortæller, at der også har været afholdt study tryout på 
designuddannelserne. Alle 25 pladser var besat, og deltagerne var meget 
tilfredse. 
 
For at øge kendskabet til Designuddannelserne, er der desuden planlagt 
deltagelse i Karrieredag i Århus den 8. november. Dette ses som et vigtigt 
tiltag, idet virksomhederne som regel ikke ved, hvilke kompetencer de 
studerende fra Designuddannelserne har, og hvad de konkret kan 
bidrage med. 
 
For alle studier er der i øjeblikket også fuld gang i planlægning af 
åbenthus den 2. februar 2019. 

 
8. Sager til behandling eksamen 

Ingen sager til behandling 
 

 

9. Sager til behandling undervisning 
Ingen sager til behandling 
 

 

10. Eventuelt 
- AB nævner, at der snart er valg til studienævnet for de studerende. 

Der er frist for at opstille lister til valg den 9. november, og fra 
Flensborgstudierne er det foreløbig kun ham selv, der vil stille op. 
SWE nævner, at det mest effektive er at spørge de studerende 
personligt, om de kunne have lyst til at stille op. Han vil bede faglig 
vejleder om at minde de studerende om opstilling til valg. 
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For designstudierne er der stadig en ledig plads i studienævnet, og 
SKM vil prøve at finde en BA-studerende, der har lyst til at stille op. 

 
- SWE gør opmærksom på, at der er studienævnsmøde igen allerede 

om to uger. SWE og LDS undersøger, om det er presserende punkter 
på dagsordenen, som nødvendiggør mødet den 21. november og 
giver tilbagemelding om, hvorvidt mødet aflyses. 

 
 
 

 


